



إلى:

## تعميـم رقم ( 172 / 2023 ).Circular No

Date: 10/10/2023 التاريخ: 2023/10/10

To:

**Healthcare Service Providers** 

(Licensed by DoH to operate in the field of health insurance)

**Health Insurance Companies** 

(Licensed by DoH to operate in the field of health insurance)

Third Party Administrators "TPA" (Licensed by DoH to operate in the field of health insurance)

Subject: Update Drug Dosage and Frequency Mandatory Submission Requirements.

Greetings,

wishing you all the best and success.

Further to Circular No. Benefit Management System (PBM), we would like to inform you that all necessary updates in the Shafafiya system have been completed.

السادة/ مقدمي خدمات العلاج الطبي (المرخص لهم من قبل دائرة الصحة للعمل في مجال الضمان الصحي)

السادة/ شركات الضمان الصحى (المرخص لها من قبل دائرة الصحة للعمل في مجال الضمان الصعي)

السادة/ شركات إدارة مطالبات الضمان الصحى (المرخص لها من قبل دائرة الصحة للعمل في مجال الضمان الصحى

الموضوع: تحديث متطلبات التقديم الإلزامية لجرعة الدواء وتكرارها.

تحية طيبة وبعد،،،

بدايةً، يسرُّنا أن نتقدم لكم بخالص التحية والتقدير متمنين We would like to extend you our greetings لكم دوام التوفيق والسداد

لاحقاً للتعميم رقم (139/ 2023) بشأن الزامية إدراج (139/2023) جرعات الأدوية وتكرارها في نظام إدارة المنافع regarding the mandatory inclusion of the drug doses and frequency in the Pharmacy الصيدلية (PBM)، نود إعلامكم باكتمال كافة التحديثات الضرورية في نظام شفافية.

عــــام / PUBLIC ●

PO Box 5674 Abu Dhabi, U.A.E

+971 2 4493333
 +971 2 4449822
 doh.gov.ae

لا شىء مستحيل MAKE IT HAPPEN





are required to start reporting the data in a non-mandatory manner as from October 1, 2023. The inclusion of the data shall be made compulsory on December 1, 2023.

وعليه، فيتوجب على كافة مقدّمي خدمات الرعاية Therefore, all healthcare service providers الصحية البدء بإدراج البيانات بشكل غير إلزامي من تاريخ 1 أكتوبر 2023. على أن يتم إدراج البيانات بشكل إلزامي في النظام بتاريخ 1 ديسمبر 2023.

In order to ensure readiness, DOH inspectors will conduct visits and assessments of healthcare providers from November 1 to 15, 2023 to ensure their readiness.

وبهدف ضمان الجاهزية، سيقوم مفتشو دائرة الصحة بإجراء زيارات وتقييمات لمقدمي الرعاية الصحية من تاريخ 1 – 15 نوفمبر 2023 للتأكد من جاهزيتهم.

in the interest of work to ensure that claims are submitted in a timely manner.

آملين من الجميع الالتزام بما ورد أعلاه، لما فيه مصلحة , We hope that all will adhere to the above العمل لضمان تقديم المطالبات في الوقت المناسب.

Technical information is currently shared in the below link:

تتم مشاركة المعلومات التقنية حالياً في الرابط أدناه:

www.doh.gov.ae/shafafiya/notices

www.doh.gov.ae/shafafiya/notices





For any enquiries in this regard,
please contact DOH Healthcare Payers
Sector via email:

HealthSystemFinancing@doh.gov.ae

Thanking you for your kind cooperation "This circular is designed for regulatory procedures and should not be used as media publication".

لأي استفسارات بهذا الشأن، يرجى التواصل مع قطاع مزودي تمويل الرعاية الصحية بدائرة الصحة عبر البريد الإلكتروني:

HealthSystemFinancing@doh.gov.ae

شاكرين لكم حسن تعاونكم معنا

هذا التعميم للإجراءات التنظيمية وغير مخصص كمحتوى للنشر الإعلامي".



ع/ د. نورة خميس الغيثي وكيل دائرة الصحة

